
Algemene beschouwing begroting 2025 en meerjarenraming 2026-2029 27 november 2024 
 
Voorzitter, 
De SGP fractie spreekt waardering uit voor de goed leesbare begroting voor 2025.  
Wij vinden dat het college een ambitieuze begroting voorlegt, ondanks dat verschillende zaken 
uitgesteld worden naar een volgend jaar.  
 
De SGP vraagt blijvende aandacht om de kerntaken van het waterschap goed uit te voeren. 
Steeds meer wordt de veiligheid van onze bewoners en bezittingen bedreigd. Water blijkt een 
reële vijand. Recente Europese voorbeelden zijn bekend. Oostenrijk in september met 6 
slachtoffers. In oktober Spanje – Valencia met meer dan 200 slachtoffers.  
 
We leven in het besef in alle dingen afhankelijk te zijn van onze Schepper en Onderhouder.  
Dat laat onverlet dat we alles moeten doen wat onze hand vindt om te doen om (voor WSHD in 
het bijzonder) onze zuidwestelijke delta voor te bereiden op wijzigende klimaatomstandigheden.  
Laten we als waterschappen de handschoen oppakken en bij toekomstige, maar ook bestaande 
inrichtingsplannen, op het puntje van onze stoel gaan zitten. Mee praten en wijzen op de 
gevolgen van onjuiste beslissingen als buitendijks bouwen of te weinig water voorzien in 
bestemmingsplannen. Vraag aan het college: Heeft ons waterschap of de gezamenlijke 
waterschappen een goed leesbare en uitvoerbare Watervisie om als kader meegeven? 
 
Op Waterveiligheid is meer geld nodig is om onze dijken aan de normen voor 2050 en later te 
laten voldoen, niet alleen van de waterschappen, maar ook van het Rijk. Bij Waterbeheer zijn 
grote investeringen nodig voor onze gebiedsplannen. Onze Waterzuiveringen zijn gedateerd en 
moeten gerenoveerd of vernieuwd worden. Ook bij onze Wegen is veel onderhoudsgeld nodig. 
Met de nieuwe Strategische Investeringsagenda willen we meer inzicht krijgen in het 
investeringsvolume, ook na 2029.  
 
Daarbij is het nodig ook te kijken naar WSHD als bedrijf. Blijft het te financieren? Blijft het 
betaalbaar? Met het investeringsvolume nemen ook de jaarlijkse afschrijvingen en rentekosten 
toe. We kijken daarom uit naar het rapport van het college over “Gezonde overheidsfinancien”. 
We moeten binnen WSHD ook efficiënt werken. De Rekenkamer is bezig met een onderzoek 
naar de efficiency. Kan het anders, moet het beter? We zijn benieuwd naar de rapportage. 
 
Op uitvoeringsniveau heeft het college achterstanden bij Waterveiligheid en Wegen gemeld. 
Door diverse oorzaken, deels binnen, deels buiten WSHD. Welk effect hebben de toegezegde 
maatregelen die het college treft op deze achterstanden? Omdat de investeringsopgave in 2025 
nog eens fors toenemen van 90 naar 125 miljoen vindt de SGP dat belangrijk. Vraag aan het 
college: Wordt de VV buiten de P&C cyclus de komende VV vergaderingen van 18 december 
en 19 februari terugkoppeling gegeven over de vorderingen in de realisatiegraad.  
 
Niet alleen medeoverheden, ook onze inwoners en bedrijven moeten we blijvend informeren en 
bij onze plannen betrekken om een goed water bewustzijn te ontwikkelen. We vragen het college 
goed te blijven inzetten op zichtbaarheid van en onderwijs over de werkzaamheden van het 
waterschap. Daarbij kan de inzet van burgers voor het dijkleger zeer behulpzaam zijn. Laten we 
daarom ook jonge mensen vragen een bijdrage te leveren in het dijkleger. 
 
Voorzitter, als SGP fractie stemmen wij in met de begroting 2025 en de raming 2026-2029, met 
de inzet van de daarvoor benodigde reserves en de kostentoedeling naar de verschillende 
belastinggroepen. We wensen het college en de organisatie Gods zegen toe bij de uitvoering van 
deze begroting. 
Wim de Jong, fractievoorzitter SGP. 


